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Zusammenfassung

        
Die Lungenfunktionsszintigraphie ist die Methode der Wahl zur Diagnostik regionaler Ventilationsstörungen. Ziel dieser Studie war, zu prüfen, welche der verschiedenen Parameter am zuverlässigsten sind. Die Sensitivität der 3-Min.-Retention beträgt 96%, des single breath 45%, der Aquilibration 32% und des Ventilationsindex nur 28%. — Die Sensitivität der einzelnen Parameter zum Nachweis multifokaler Ventilationsstörungen erreicht für die 3-Min.-Retention 100%, den single breath 32%, die Aquilibration 19% und den Ventilationsindex 21%. — Die Gründe werden diskutiert, und es wird gefolgert, daß der Untersuchungsgang vereinfacht werden kann, wenn es sich um die Diagnostik regionaler Ventilationsstörungen bei obstruktiven Lungenerkrankungen handelt, nicht aber bei restriktiven Veränderungen.


      
        
Summary

        
Lung function scintigraphy is the method of choice for the diagnosis of regional ventilation disturbances. The aim of this study was to determine which of various parameters is the most reliable. Sensitivity of the 3-minute retention test is 96%, of the single breath 45%, equilibration 32% and of the ventilation index, only 28%. Sensitivity of the various parameters for demonstrating multi-focal ventilation abnormalities is 100% for the 3 minute retention test, 32% for single breath, 19% for equilibration and 21% for the ventilation index. The underlying basis for these findings is discussed and it is concluded that it is possible to simplify the technique when dealing with regional ventilation abnormality in obstructive airway disease, but not when dealing with other restrictive changes.
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